
Zápis č. 1 
z ustavujícího jednání asociace děkanů ekonomických fakult VVŠ ČR  

konaného ve dnech 30. a 31.3.2022 

 

Přítomni: doc. V. Bartoš, doc. V. Bína, prof. J. Fischer, doc. M. Gregor, prof. J. Hynek, doc. A. Kocourek, 
Mgr. O. Moc, prof. P. Musílek, Ing. M. Ruschak, doc. S. Slobodyan, doc. V. Spáčil,  
prof. D. Stavárek, prof. J. Stejskal, doc. D. Škodová Parmová/ doc. R. Klufová, prof. J. Špalek, 
doc. T. Šubrt/ Ing. R. Kvasnička, prof. D. Tuček, doc. P. Žufan  

Omluveni: doc. J. Taušer 

 
Program zasedání byl představen a odsouhlasen a rámcově probíhal dle pozvánky na akci: 

Středa 30. 3. 2022 
14,00 – 15,30 hod. Asociace děkanů ekonomických fakult, diskuse zakládacích dokumentů, 

ustavení orgánů 
15,30 – 16,00 hod. přestávka 
16,00 – 18,00 hod. diskuse společných témat 
18,00 hod. odchod na večeři a společenské setkání 

Čtvrtek 31. 3. 2022 
  9,00 – 10,00 hod.  diskuse společných témat 
10,00 – 13,00 hod. diskuse s JUDr. Ivanem Barančíkem, PhD. předsedou Rady Národního 

akreditačního úřadu pro vysoké školství  
 a doc. Ing. Tomášem Pavelkou, Ph.D. členem Rady Národního akreditačního 

úřadu pro vysoké školství. 
13,00 hod. společný oběd 

 
Všechny přítomné přivítal na domácí půdě děkan Fakulty ekonomicko-správní UP prof. Stejskal.  
Ustavující jednání zahájil a do zvolení předsedy asociace řídil prof. Stavárek.  

Prof. Stavárek v krátkosti popsal důležitost vzniku této asociace, ve vazbě na důležitost vzájemné 
spolupráce a rozvoje ekonomického vysokoškolského učení a hájení společných zájmů. Všichni účastníci 
zasedání představili sebe a zejména své instituce, které v rámci asociace zastupují. 

 

PRAVIDLA FUNGOVÁNÍ ASOCIACE 

Prof. Stavárek představil návrh pravidel fungování asociace a soustředil se zejména na otázky členství, 
průběhu zasedání asociace, voleb orgánů asociace a prezentace asociace navenek. 

V rámci diskuse se přítomní shodli na následujících principech členství. 
a) Zakládajícími členy asociace se stávají děkani přítomni na ustavujícím zasedání. 
b) Přijetí dalšího člena je podmíněno souhlasem nadpoloviční většiny všech členů asociace. 
c) Členství v asociaci je svázáno s výkonem funkce děkana. Po ukončení působení v pozice děkana 

přechází členství v asociaci automaticky na nového děkana příslušné fakulty. 
d) Děkanem fakulty se rozumí také ředitel vysokoškolského ústavu či institutu, jehož výuková a vědecká 

činnost je převážně zaměřena na oblast ekonomie. 
  

V rámci jednání bylo rovněž diskutováno členství soukromých VŠ v asociaci. Přítomní děkani VŠ se však 
shodli, že potřeby a aktivity VVŠ ve vazbě na MŠMT jsou odlišné. Ve vazbě na pravidla hlasování při 
jejich potenciálním začlenění do asociace, by se musely obdobně jako u komory rektorů VŠ navrhovat 
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odlišné váhy hlasů (vzhledem k vysokému podílu SVŠ oproti VVŠ) apod. Členství v asociaci tak bude 
omezeno pouze na děkany VVŠ. Proběhla rovněž diskuse nad právní formou asociace. Přítomní se 
přiklonili k návrhu, aby asociace nebyla nijak institucionalizována například jako zapsaný spolek. 
Asociace nemá v úmyslu vstupovat do právních či smluvních vztahů a naplňování zákonných požadavků 
na fungování zapsaného spolku by bylo zbytečné.  

Dále byly představeny a diskutovány základní parametry zasedání a prezentace asociace: 
 

ZASEDÁNÍ ASOCIACE 

a) Zasedání asociace se koná zpravidla dvakrát ročně a zpravidla fyzicky. V případě potřeby lze 
uskutečnit také online jednání. 

b) Každého člena asociace (děkana) může na zasedání zastupovat jeho statutární zástupce. 
c) Organizace zasedání je zcela v kompetenci pořádající fakulty. Pořádající fakulta rovněž nese 

náklady spojené s organizací zasedání. 
d) Plán zasedání s určením pořádající fakulty se stanovuje s dostatečným předstihem, minimálně však 

jeden rok dopředu. 
e) Programovou náplň zasedání připravuje výkonný výbor. 
f) Asociace v případě potřeby přijímá závěry ze svých zasedání. Za schválený se považuje závěr, pro 

nějž se vysloví nadpoloviční většina všech členů asociace. 
 

PREZENTACE ASOCIACE 

a) Hlavním kanálem prezentace činnosti asociace jsou webové stránky www.dekanief.cz. 
b) Kompletní správu webových stránek asociace zajišťuje fakulta předsedy asociace. 
c) Členové asociace zajistí informovanost o činnosti asociace na webových stránkách a sociálních 

médiích svých fakult. 
d) Web bude vytvořen v jednoduché a standardní formě (např. word press) s redakčním systémem 

umožňujícím snadnou editaci webu 
e) Logo bude zpracováno v rámci studentské soutěže ve více variantách a na výsledné podobě se 

usnesou většinou členové asociace 
 

Tato pravidla mohou být měněna pouze na zasedání asociace. Jakákoliv změna pravidel je schválena, 
pokud se pro ni vyjádří nadpoloviční většina všech členů asociace 

 

ORGÁNY ASOCIACE 

a) Řídícím a koordinačním orgánem asociace je čtyřčlenný výkonný výbor.  
b) Členy výkonného výboru jsou předseda asociace, místopředseda asociace a dva členové asociace, 

jejichž fakulty v daném roce pořádají zasedání asociace. 
c) Předseda a místopředseda asociace jsou voleni na zasedání asociace. Zvolen je kandidát, pro nějž 

se vysloví nadpoloviční většina všech členů asociace. 
d) Funkční období předsedy a místopředsedy asociace jsou dva roky, přičemž stejná osoba může 

stejnou pozici zastávat maximálně dvě funkční období za sebou. 
e) Členové výkonného výboru reprezentují asociaci navenek a zastupují asociaci v jednáních s partnery 

a dalšími organizacemi. 
  

Přítomni členové jednomyslně souhlasili se zněním pravidel fungování asociace. Ta budou zveřejněna 
na webových stránkách. Přítomní děkani následně podepsali zakládací listinu asociace, která potvrzuje 
jejich svobodnou vůli podílet se na naplňování cílů asociace. Originál listiny je uložen na děkanátu FES 
UP. 

http://www.dekanief.cz/
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VOLBY ČLENŮ VÝKONNÉHO VÝBORU 

Návrhy členů výkonného výboru uvedl prof. Stavárek. Všichni navržení kandidáti byli jednomyslně zvoleni. 
Přítomní rovněž souhlasili, že 2. zasedání asociace se uskuteční 6. - 7. 10. 2022 v Karviné (organizace 
OPF SU) a 3. zasedání se uskuteční 30. - 31. 3. 2023 v Praze (organizace FFÚ VŠE).  

Při hlasování byl zvolen výkonný výbor asociace ve složení:  

• prof. Ing. David Tuček, Ph.D. (FaME UTB ve Zlíně) – předseda asociace 

• doc. Ing. Dagmar Škodová Parmová, Ph.D. (EF JČU) – místopředsedkyně asociace 

• prof. Ing. Petr Musílek, Ph.D. (FFÚ VŠE v Praze) – člen výkonného výboru 

• prof. Ing. Daniel Stavárek, Ph.D. (OPF v Karviné SU v Opavě) – člen výkonného výboru 
 
Všichni zvolení poděkovali za důvěru a prof. Tuček dále zmínil, že ekonomické fakulty i vzhledem ke své 
pozici na trhu a v rámci celorepublikového tlaku na vážený KEN, nejsou ze strany MŠMT směřovány 
k navyšování počtu studentů. Proto není tento bod předmětem konkurence mezi členy asociace. Zůstávají 
tak především společné cíle v oblasti parametrů kvality a zde se ukazuje řada možných průniků ať již na 
poli VaV či mezinárodních aktivit a spolupráce. 
 
Diskusi dále řídil předseda asociace. Mezi témata, jež byla navržena k diskusi, patřily zejména následující 
(bez ohledu na pořadí, jak v diskusi skutečně zazněly): 

a) CZ+SK nebo středoevropský job market pro PhD absolventy, 
b) financování VŠ, KEN pro ekonomické obory,  
c) omezování ekonomického výzkumu počtem schválených GAČR projektů, 
d) pozice ekonomických fakult v multioborových vysokých školách při přípravě rozpisu finančních 

prostředků v rámci univerzit, 
e) hodnocení kvality časopisů v oblasti ekonomie a managementu, 
f) rozvoj profesně zaměřených studijních programů vzhledem k prioritám programu NPO, 
g) akreditační procesy v OV Ekonomické vědy, 
h) Lex Ukrajina a jeho aplikace na VŠ. 

 

HLAVNÍ ZÁVĚRY DISKUSE ZE DNE 30.4.2022 

Ad) Inbreeding: K diskusi k inbreedingu, kterou otevřel a komentoval svými postřehy prof. Špalek. 
Diskutována byla nutnost srovnávání Ph.D. studentů více fakult. Takto dimenzovat i jejich setkávání.  
Prof. Tuček zmínil akci podobného charakteru a rozměru (CZ + SR + zahraniční Ph.D.), která už je 
připravena. Konkrétně: IDS conference – Internacionální Doktorandský Seminář (IDS) jako podpora 
rozvoje mezinárodních institucionálních partnerství (ids-conference.eu) 

Dále nutnost vypisování Postdoc pozic ne prioritně pro vlastní, ale pro externí Ph.D. absolventy, virtuální 
matching či skandinávský model. K problematice vyjádřili své best practices i další účastníci mj. doc. 
Škodová-Parmová. Akcentována byla potřeba synchronizace vypisování volných pozic tak, aby se na 
pracovním trhu vytvořila v jednom vhodném období relevantní nabídka pracovních míst.  

Ad) KEN a jeho stanovování: Proběhla široká diskuse k nejasnostem a nejednoznačnosti kritérií při 
stanovování KENu u nových/resp. nově akreditovaných programů, které se nedrží dosavadních zvyklostí. 

Závěr diskuse ke KEN: Asociace děkanů ekonomických fakult žádá od MŠMT přesný metrologický 
výklad ke stanovování KENu pro studijní programy ekonomicky zaměřených fakult. Tento dotaz bude po 
odsouhlasení zápisu zaslán na pana ministra jménem asociace. 

Ad) Omezování ekonomického výzkumu počtem schválených GAČR projektů: Debata se týkala 
oborového zaměření zejména panelů 402 a 403 a vytěsňování kvalitních ekonomických či 
veřejnosprávních témat. Přítomni upozornili, že pokles počtu financovaných projektů ekonomicko-

https://www.ids-conference.eu/
https://www.ids-conference.eu/
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manažerského zaměření je varovný. Upozornili také na skutečnost, že často je výzkumný tým veden či 
je tvořen pracovníky, kteří k řešitelskému pracovišti nemají trvalý vztah a jsou jen „zakázkově“ najímání 
na výzkum v rámci projektu. Výsledky řešení pak mají omezený dopad na akademické pracovníky a 
studenty pracoviště. 

Závěr diskuse k omezování ek. výzkumu: Bude navázána úzká komunikace s předsedy jednotlivých 
panelů: 402, 403, 405, 406. Tito předsedové budou pozváni jako další hosté na následující setkání 
asociace spolu s předsednictvem GAČRu. 

Ad) LEX Ukrajina: Účastníci zasedání prezentovali své fakultní/univerzitní postupy ve vazbě na podporu 
ukrajinských studentů a způsoby jejich začlenění mezi české či zahraniční studenty na ekonomických 
fakultách v ČR. Uvedeno bylo i to, že podpora je vyplácena nejen ukrajinským, ale i ruským a běloruským 
studentům v nouzi, kteří si o ni požádají. Dále možnosti přijetí ukrajinských studentů v režimu freemover 
studentů. Otázkou je pak možnost vyplácení stipendií freemoverům.  

Závěry diskuse k LEX Ukrajina: zvážit možnosti přípravy Joint a Double degree s ukrajinskými VŠ.  Ve 
vazbě na MŠMT bude za asociaci požádán pan ministr o zřízení Fondu na podporu ukrajinských studentů, 
protože stipendijní fondy ekonomických fakult nebudou brzy finančně dostatečné na krytí dostatečné 
podpory válkou kriticky postižených studentů. 

Ad) Hodnocení kvality časopisů: Účastníci na podnět předsedy asociace diskutovali krátce i možnosti 
hodnocení kvality časopisů např. dle modelu ABDC Journal Quality List - Australian Business Deans 
Council. Nicméně došli k závěru /doporučení držet se spíše hodnocení: Academic Journal Guide. 

Závěry diskuse k hodnocení kvality časopisů: zvážit na příští program zařadit i tuto oblast, která navíc 
koresponduje s oblastí hodnocení kvality výzkumných výstupů v rámci GAČR. 

 

HLAVNÍ ZÁVĚRY DISKUSE ZE DNE 31.4.2022 

Prof. Stejskal a prof. Tuček přivítali hosty dnešního dne Dr. Barančíka a doc. Pavelku. Zástupci asociace 
dostali hned v úvodu prostor pro své dotazy do diskuse.  

Ad) Akreditace distanční formy studia: Jako jeden z prvních se objevil dotaz na standardy distančních 
akreditací. Dr. Barančík široce tuto oblast charakterizoval s odkazem na novelu zákona o VŠ a změně a 
specifikace standardů pro distanční akreditace pro zamezení zneužití této formy. 

Dr. Barančík a doc. Pavelka zdůraznili ve své odpovědi i další aspekty práce NAÚ, mj., že proces 
hodnocení akreditací je z právního pohledu správní proces. Dále zmínili i právní aspekty možnosti změny 
zpravodaje. 

Ad) Práce hodnotitelů: Oba přítomní zástupci apelovali na důležitost nominací nových hodnotitelů z řad 
akademiků i studentů VVŠ, protože cca 70% hodnotitelů končí mandát. 

Ad) Problematika garantů: Uznávání garantů v ČR v porovnání se SR a Polskem a problematika 
prostupnosti z českých do anglických studijních programů. 

Ad) Akreditace profesně zaměřených studijních programů: řešení otázky prostupnosti v rámci 
profesních akreditací, uznatelnosti praxí v rámci kombinované formy studia, dále pak hodnocení kvality 
praxí a způsoby udržení zaměření prací v kontextu profilu absolventa. Zdůrazněna byla mj.: 

1. Důležitost neuznávat praxi vykonávanou přímo studenty v režimu OSVČ. 
2. Uznávat praktickou výuku i v rámci laboratoří a další formy nejen praxe v externí (mimoškolské) 

instituci (firmě, organizaci). 

https://abdc.edu.au/research/abdc-journal-quality-list/
https://abdc.edu.au/research/abdc-journal-quality-list/
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Ad) Plagiátorství cizojazyčných závěrečných prací: poslední šířeji diskutovanou oblastí byla 
problematika plagiátorství cizojazyčných závěrečných prací. V rámci VŠ jsou šířeji používány pro 
odhalení plagiátorství systémy Theses a PlagScan či Turnitin. Nicméně klíčové pro určení shody jsou 
zdroje, ze kterých tyto systémy mohou čerpat (tzn. šíře zahraničních) již publikovaných prací, se kterých 
může databáze zdrojově číst. Posouzení procenta shody musí být realizováno, nejen se závěrem, v jaké 
procentuální výši, ale hlavně, v jakých částech práce. Zatímco může být v teorii (vzniklé citováním 
stejných zdrojů), nemůže být ale v praktické části. Jako problematické se ukazuje překládání z cizího 
jazyka do dalšího světového jazyka, ve kterém je práce nakonec publikována. 

Ad) Úprava terminologie způsobů výuky: byly diskutovány závěry CRP 18+ projektu týkající se 
terminologie a standardů pro různé formy studia. Zejména využívání pojmů kontaktní výuky, vzdálená 
synchronní a asynchronní výuka a jejich aplikace pro prezenční, kombinovanou a distanční formu studia. 
Zároveň byl prezentován pohled NAÚ na aplikaci těchto závěrů do standardů. 
 
 

Členové asociace se shodli na nutnosti vložení funkce kalendář akcí na web asociace, kde budou 
uváděny důležité termíny přímo do kalendáře akcí na ekonomických fakultách v ČR:  

• 3.-4.6.2022  Zlínský BarCamp: Podnikání (nejen) pro mladé a kreativní, FaME UTB ve Zlíně 

• 22.9.2022 15. výročí založení EF JČU 

• 6.-7.10.2022  konference Ekonomika Management Finance (EMF 2022)  

 
 
 
Ve Zlíně 4.4.2022 
 
Zápis zpracoval: prof. Ing. David Tuček, Ph.D., děkan FaME UTB ve Zlíně 
Verifikoval: prof. Ing. Daniel Stavárek, Ph.D., děkan OPF v Karviné SU v Opavě 
 


